
broj 4, godina l, 2013.

www.blc.edu.ba

BLC - dobra podloga za nastavak školovanja

počinje kod nas!
BUDUĆNOSTBUDUĆNOST



Uvodna riječ 3
Sadr`aj

Događaji6

Događaji8

Predstavljamo
12

Konkursi

Zoka žaoka25
Žvaka 26

Kutak 24
Najavice16

Katedra

Intervju

Izbor profe

22

20Tehnologije

2

SANJA HRVAČ
Ručni rad
ponovo 
u modi

Događaji

Tema 19
Film21

Tehnoloska
budućnost 
na BLC-u

Praktična 
primjena
znanja

Pehari za BLC 
u Sarajevu

Od diplome
do diplome

10

Ambasadori 
znanja i iskustva

Alumni klub

18

9

Događaji4

Novak Čičković, 
najbolji student BLC-a

Trud se isplatiTrud se isplatiTrud se isplati

27

Moda23Vjestice 14



Pred vama je četvrti broj studenstkog časopisa „College magazin“,
kojim se ujedno navršava i godina dana našeg postojanja. Protekla tri
mjeseca, naša redakcija vrijedno je radila i prikupila brojne informacije
koje će vas razonoditi tokom zimskog raspusta i opustiti u pauzama
pripremanja ispita. 

Kao motivaciju za učenje i ostvarenje najviše ocjene na ispitnom roku,
pripremili smo vam temu u kojoj smo se raspitali gdje se sve mogu pohađati
master studije i koliko nastavak obrazovnja te vrste košta. 

Da biste uvidjeli da se studiranje zaista isplati, predstavili smo vam i
Alumni klub u kojem su danas uspješni ljudi, a nekada studenti BLC-a. 

Na sve to, najvažniji događaj u našem četvrtom broju, jeste posvećen  i
najboljim studentima u protekloj školskoj godini. Tako da vam predstavljamo
najboljeg studenta, dobitnike zlatnih i srebrnih značaka i posebnih priz-
nanja. 

Za one koji žele da uče i usavršavaju se na polju informatike, donosimo vi-
jest o usavršavanju i radionicama Microsofta, kao i stalnu rubriku
Tehnologije. Menadžeri i ekonomisti svoj domen interesovanja mogu zado-
voljiti kroz savjete preduzetnika i menadžera koji su gostovali na BLC-u u
nastojanju da studentima prenesu praktična znanja. 

Da nismo cijeli broj posvetili učenju i samo učenju, u posljednja tri
mjeseca smo se i zabavljali. Tako da možete vidjeti koje smo festivale pos-
jetili, kako treba da se odijevamo u narednoj zimskoj sezoni, koje torbice su
neophodan modni detalj, ali i koje filmove ne smijemo da propustimo u
2014. godini. Naša stalna rubrika Žvaka, donosi razne zanimljivosti koje će
vas sigurno ostaviti bez teksta, a do suza nasmijati Zoka Žaoka. 

I na kraju, nismo zaboravili ni da za vas pronađemo stipendije za koje
možete konkurisati širom svijeta, usavršiti svoja znanja i biti najbolji am-
abasadori svoje zemlje i svog fakulteta. 

Kao i svaki put, pozivamo sve zainteresovane da se priključe redakciji
„College magazina“ i svojim idejama obogate svoj i naš rad. 

Redakcija „College magazina“

Uvodna riječ
Godina iza nas...COLLEGE MAGAZIN

List studenata Visoke škole “Banja Luka College”
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TRUD SE UVI
PROGLAŠENI NAJBOLJI S

Događaji

ajbolji student
Visoke škole
„Banja Luka Col-
lege“ u školskoj
2012/2013 bio je

Novak Čičković. 
Predsjednik Komisije za

izbor najboljih studenata
doc. dr Jasna Čošabić, is-
takla je da BLC svojom prak-
som nagrađivanja studenata
iz godine u godinu utiče na
pozitivan takmičarski duh,
jer studenti na taj način
znaju da će njihov trud biti
primjećen i nagrađen.

„Studenti bivaju na-građeni na Svečanom časupred Novu godinu, sa željomda na lijep način zaokružimostaru godinu i da pokažemostudentima i profesorimapostignute uspjehe. Po-hvalno je i to što studentisami doprinose osmišlja-vanju programa svečanosti idaju joj šaljiv i veseo ton“,kazala je Čošabić. 
Ona je naglasila da imamnogo odličnih studenata. „Oni koji su u prethod-

n o j

I GODINA II GODINA

ZLATNA ZNAČKA
Novak Čičković 10 
Ivana Brkić 9.87 
Igor Čiča 9.8 
Mirjana Dinek 9.73 
Marin Boškić 9.6 
Nina Hadžidedić 9.22 
Vesna Bobić 9.1 

SREBRNA ZNAČKA
Sebiha Gračanin 9.0 
Milan Todorović 8.9 
Saša Risojević 8.8 
Momčilo Bobić 8.7 
Nemanja Tadić 8.2 
Aleksandra Čolić 8.2 

ZLATNA ZNAČKA
Željka Malešević 9.6 
Svjetlana Gojić 9.5. 
Sanja Rakić 9.5 
Ljiljana Šukalo 9.5 
Nikola Vukajlović 9.37 
Nikolina Šarkijević 9.25
Maja Radanov 9.25 

SREBRNA ZNAČKA
Duđić Jovana 9.00 
Jasmina Šuvić 9.00 
Jasminka Milanović 8.91
Karolina Stanišljević 8.90 
Tiana Sladojević 8.75 
Nada Zemić 8.75 
Dragan Lazić 8.54 
Siniša Zrnić 8.33 
Branislav Kordić 8.28 
Aleksandra Blagojević 8.2 

Studenti bivaju 
nagrađeni na

Svečanom času
pred Novu godinu,

sa željom da na
lijep način

zaokružimo staru
godinu i da
pokažemo 

studentima i 
profesorima

postignute 
uspjehe, kazala

Jasna Čošabić

N
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IJEK ISPLATI
STUDENTI BLC-a U ŠKOLSKOJ 2012/2013 GODINI

obzir i drugi kriterijumi, kaonastavne i vannastavneakivnosti, što daje sliku nesamo usješnog studentanego i kompletne ličnosti,“pojasnila je Čošabić.
Ona je istakla da je u2011. broj dobitnika svihznačaka iznosio 57, 2012. na-građeno je 55, a ove godineje nagrašeno 59 studenata. 

„ To je veliki broj stude-nata, što nama govori o nji-hovom trudu da postižu štobolje rezultate. Ovo je svo-jevrsno priznanje i namaprofesorima, jer, kako je

školskoj godini postigli usp-

jeh iznad 8.01 nagrađuju se

srebrnom značkom, a stu-

denti koji su postigli uspjeh

iznad 9.01 dobijaju zlatnu

značku. To je nagrada na

koju su studenti ponosni i

koje će se sigurno sa zado-

voljstvom sjećati i kad odu

sa BLC-a. Ipak, pred Komisi-

jom je uvijek težak zadatak,

a to je da među najboljima

izaberemo najboljeg. Ove,

kao i pošle godine, nekoliko

studenata je postiglo pros-

jek 10.00. U tom slučaju uzi-

maju se u

moj deda znao reći, akoučenik nije naučio ni učiteljga nije podučio“, rekla jeČošabić.
Organizator svečanostiZoran Stanić je rekao da jeprvi dio programa predviđenza proglašenje naboljih stu-denata, dok je drugi plani-ran za zabavu.

„Za zabavni dio zaduženisu  student i muzičar ToniPopović i glumac Narodnogpozorišta RS Aleksandar Sto-jković. Nakon toga studentiimaju zabavu povodomdočeka 2014. godine“, po-jasnio je Stanić.
Marija KeserNikolina Subotić

III GODINA IV GODINA

ZLATNA ZNAČKA
Aleksandar Berić 10 
Dragana Berić 10 
Saša Radović 9.75 
Irena Bogdanović 9.7 
Lidija Kos 9.66 
Tanja Hrvač 9.62 
Sanja Bajić 9.62 
Radmila Cvetković 9.6 
Almin Karamehić 9.5 

Ljiljana Tešanović 9.4 
Ljiljana Šajinović 9.37 
Žaklina Rakočević 9.25 
Aleksandar Dervida 9.12 
Aleksandra Vrančić 9.11 

SREBRNA ZNAČKA
Zoran Durić 9.00 
Damir Topić 8.87 

ZLATNA ZNAČKA
Valerija Perić 10 
Slavica Malešević 10 
Spomenka Krajišnik 10 
Veljko Simić 9.85 
Tijana Srdić 9.85 
Tamara Šurlan 9.83 
Aleksandra Ćuković9.83 
Aleksandra Broćeta 9.77
Tamara Stevanović 9.72  

Nataša Bijeljac 9.61 
Sandra Hadžidedić 9.5 
Daliborka Srđenović
Klačar 9.33 

SREBRNA ZNAČKA
Dejan Tihonov 8.62 
Braco Kordić 8.57 
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„Banja Luka College“ je prva
i za sada jedina akreditovana vi-
soka škola, koja je upisana u
Registar akreditovanih vi-
sokoškolskih ustanova u Bosni i
Hercegovini. 

Na svečanosti u Akademiji
nauka i umjetnosti RS, direktor
Agencije za akreditaciju vi-
sokoškolskih ustanova RS, prof.
dr Miroslav Bobrek uručio serti-
fikat o akreditaciji BLC-a direk-
toru ustanove doc. dr Mladenu
Mirosavljeviću. 

Akreditacija je potvrda stan-

darda kvaliteta rada vi-
sokoškolske ustanove u skladu sa
Kriterijumima za akreditaciju vi-
sokoškolskih ustanova u BiH i
Standardima i smjernicama za
osiguranje kvaliteta u Evropskom
prostoru visokog obrazovanja.
BLC je akreditaciju dobio na naj-
duži period, od pet godina.

Državni registar predstavlja
službenu evidenciju o akredito-
vanim visokoškolskim us-
tanovama u BiH, a čije vođenje
je prema Okvirnom zakonu o vi-
sokom obrazovanju u isključivoj

osao i zarada su
uvijek tu negdje
oko nas, samo se
treba osvrnuti i

imati ideju, kao i hrabrosti da
se ona realizuje - istakao je
Marinko Umićević, tehnički di-
rektor Fabrike obuće “Bema”
tokom gostovanja na BLC-u.

Umićević je studentima
izlagao na temu “Pre-
duzetništvo u realnom sek-
toru” i na taj način ih
upoznao sa svakodnevnim
problemima, padovima i
usponima preduzetnika u BiH.

On je kao problem izdvo-
jio i nepostojanje obrazovne
politike i profilisanja kadra u
skladu sa potrebama tržišta.
Studentima je poručio da uče,

ulažu u sebe, u svoje znanje i
praktično iskustvo.

Osim Umićevića, studenti
BLC-a su tokom zimskog se-
mestra ugostili još jednog
menadžera, mr Tadeja Vidica,
rukovodioca preduzeća Kolek-
tor Bosna. On je studente up-
oznao sa poslovnim prilikama i
preprekama iz ugla stranca u
BiH, a imao je i izlaganje na
temu  „Balance Score card“.

Prisutne je upoznao sa
atraktivnošću BiH za strane in-
vestitore, ciljevima koje strani
investitori žele postići na

Menadžer

Prakt
prim
zna

Potvrda kvaliteta

P Tadej
Vidic

Sanja
Karanović
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nad ležnos t i
Agencije za razvoj
visokog obrazovanja i
osiguranja kvaliteta.

Osim BLC-a, Agencija za
razvoj visokog obrazovanja i osig-
uranje kvaliteta BiH upisala je u
Državni registar akreditovanih vi-
sokoškolskih ustanova i  Uni-
verzitet u Istočnom Sarajevu,
Univerzitet u Banjoj Luci, Uni-
verzitet za poslovne studije
Banja Luka i Nezavisni uni-
verzitet Banja Luka.

Tanja Hrvač

i na BLC-u

tična 
mjena 
anja

ekonomija već na studiju imali
predstavu iz realnog sektora,
pobrinula se  predstavnik
Udruženja DRVO PD Sanja
Karanović, koja učestvuje na
projektu Koalicija za jači glas

male privrede. Ona je studen-
tima približila LedNet mrežu
koja nastoji da unaprijedi
lokalni ekonomski razvoj, kao i
Platformu za razvoj MSP-a.

Jovana Tošićtržištu sa jeftinom radnom
snagom i strategijskim
menadžerskim alatima. Vidic
je pojasnio da BSC predstavlja
najznačajniju upravljačku
ideju nastalu u prethodnih 75
godina, čiji se ciljevi definišu
na osnovu vizije i strategije.

Da bi studenti sa studi-
jskog programa Menadžment,
poslovanje i poslovna

PREDA
Predstavnik Agencije za ekonomski razvoj Prijedora PREDA

Bojan Jojić studentima BLC–a predstavio je svoja iskustva u
oblasti ekonomskog razvoja, a akcenat je stavljen na rad sa in-
vestitorima i privlačenje stranih investicija.

Marinko
Umićević

Miroslav Bobrek i
Mladen Mirosavljević
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icrosoft Virtual Academy (portal za učenje
o novim tehnologijama), DreamSpark (por-
tal za preuzimanje softvera) i Microsoft

Student Partners (program za studente koji žele un-
aprijediti svoja znanja te ih podijeliti sa ostalima),
programi su koje je studentima BLC –a približio Mi-
crosoftov predstavnik Enis Šahinović. 

Predavanje pod nazivom “Microsoft @ BLC Banja
Luka College” održano je 31. oktobra na BLC-u.  

Šahinović je pozvao sve studente da se prijave
na Imagine Cup 2014, za koji treba da se sastavi
tim do četiri člana sa jednim mentorom. On je
naglasio da članovi timova ne moraju biti sa
istog fakulteta, godine studija i grada. 

„Sve što treba uraditi jeste  otići na web
stranicu DreamSpark.com i registrovati se sa
svojom fakultetskom e-mail adresom“ pojas-
nio je Šahinović. 

Najavio je da će na BLC –u organizo-
vati radionice vezane za programiranje i
razvoj aplikacija na Windows Phone i
Windows Store platformama. 

M „To podrazumjeva pripremanje studenata za
budućnost, kao i povećanje MSP-a na BLC-u, kako bi
se sve podiglo na viši nivo“, kazao Šahinović. 

Svi prisutni su dobili poseban promo-kod pomoću
kojeg kao studenti mogu pristupiti DreamSpark.com
portalu, te besplatno preuzeti Microsoftove komerci-
jalne proizvode kao što su Visual Studio Professional
2013, SQL Server, Windows Server i brojne druge,
odnosno otvoriti nalog za objavu Windows Store ili
Windows Phone aplikacija.

Nemanja Tadić

Tehnoloska
budućnost 
na BLC-u

Tehnoloska
budućnost 
na BLC-u
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rvo mjesto na
f u d b a l s k o m
turniru na Sara-
jevskim danima
sporta osvojila
je ekipa BLC-a. 

F u d b a l e r i
BLC –a ostavrili su potpunu
dominaciju na terenu.
Redom su pobjeđivane ekipe

jedna za drugom da bi u fi-
nalu bila nadigrana i ekipa
Bihaća koju su savladali sa
3:0.

Za najboljeg igrača
turnira proglašen je član
ekipe BLC-a Milan Grković,
koji je predvodio ekipu, razi-
gravao saigrače i bio najbolji
strelac.

“Fantastično se os-

jećam. Velika je sreća biti
najbolji igrač turnira. Pro-
tivnik je bio dobar i pružao
otpor  sve  do pred kraj
meča. Ipak, uspjeli smo ga
sav ladat i ,”  rekao je
Grković i dodao da je bolji
pobijedio.

BLC je imao predstavnike
i u basketu, koji su osvojili
drugo mjesto. U finalu su po-

raženi od ekipe Informa-
tivnog časopisa Student.

Na drugim po redu Sara-
jevskim danima sporta koji
su održani 16. i 17. novem-
bra učešće su uzele ekipe iz
Sarajeva, Banjaluke,
Mostara, Bijeljine, Bihaća,
Doboja, Zenice, Tuzle i ekipa
časopisa Student.

Igor Pilipović  

Dva pehara za BLC
P
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Tema

akon tri ili
četiri go-
dine od-

lazaka na predavanja i vježbe,
kafenisanja, čavrljanja i pon-
avljanja gradiva u kasne noćne
ili rane jutarnje sate, dođe
trenutak kada se zasluži
diploma. Međutim, nakon toga,
a mnogi i ranije razmišljaju o
tome da li da tu stave tačku na
formalno obrazovanje ili da
krenu dalje, na master.

Zbog ovih drugih, ali i prvih,
donosimo pregled nekih od na-
jinteresantnijih univerziteta i
njihovih master programa. 

Filozofski fakultet u Novom
Sadu zanimljiv je i do sada bio
studentima BLC-a koji su za-
vršili smjer Menadžment kul-
ture ili Novinarstvo i
multimediju. Interesantan,
kako zbog blizine, profesion-

alnog nastavnog
kadra,  tako i
zbog cijene
školarine koja
je i vše nego
konkurentna.
Jedan od bivših
studenata BLC-
a, sada post-
diplomac na
ovom fakultetu
Sanda Milošević,
je istakla da
diplomiranje  ne
mora da znači
kraj učenja i obra-
zovanja. 

”Učenje traje
dok je čovjek živ i
dok ima volje da se us-
avršava i teži ka višem i
boljem. Ono što je važno u
ovoj priči je da nas BLC sig-
urno dobro pripremi za dalji

Nakon sticanja diplome, mnogi studenti
BLC-a razmišljaju da pohađaju master
studije. Neki i prije završetka 
dodiplomskog studija planiraju 
nove pohode. Zbog toga, 
donosimo pregled nekih 
od najinteresantnijih
univerziteta i njihovih 
master programa

N

BLC kao dobra podloga znanja za 

OD diplome

B

L

C 



trnoviti put, ali i put koji samo mi sami
moramo da utiremo i pronalazimo za
sebe. Ne postoji škola koja vas može
pripremiti za životne nevolje, ali BLC sig-
urno može dati podršku i snagu za buduća
osvajanja životnih ciljeva,“ rekla je
Milošević.

Među fakulte-
tima koje su
odabrali bivši stu-
dent BLC–a je i
Tehnički fakultet
“Mihajlo Pupin” u
Zrenjaninu. Nа
а k а d е m s k е
studiје drugоg
nivоа – mаstеr
mоgu sе upisаti
studеnti sа
zаvršеnim оs-
n о v n i m
аkаdеmskim studiјаmа u оbimu
240 ECTS. Studеnti sе upisuјu nа
studiјskе prоgrаmе: Infоrmаtikа i
tеhnikа u оbrаzоvаnju, Inžеnjеrski
mеnаdžmеnt, Idustriјskо inžеn-
jеrstvо, Infоrmаciоnе tеhnоlоgiје,

Infоrmаciоnе  tеhnоlоgiје u е-up-
rаvi i pоslоvnim sistеmimа.

Ekonomski fakultet u Sub-
otici na studijama menadžmenta i

marketinga odabrala je bivša stu-

dentica BLC-a Dragana Pejaković. 
U Austriji na fakultetu Johannes Kepler

studenti BLC –a birali su također master
studije i to smjera menadžment poslo-
vanje i poslovna ekonomija, a od prošle
godine na pomenutom fakultetu studiraju i

alumni BLC–a Snježa-
na Glišić i Darko
Anđelić.

Pomenućemo još
neke univerzitete,
među kojima je Uni-
verzitet Sinergija iz
Bijeljine koji nudi
master studije studi-
jskih programa
savremene informa-
cione tehnologije i
poslovna ekonomija.
Uslovi su ostvarena
prosječna ocjena 8,0

na prvom ciklusu akademskih studija. 
Internacionalni univerzitet u Travniku

je studentima sa BLC-a zanimnjiv zbog
studijskih programa mediji i komu-
nikacije.

Na univerzitetu Metropoliten u
Beogradu, studenti uglavnom traže smjer
marketing menadžment i komunikacije,
mediji i PR. 

Igor Pilipović
Sandra Tešić

Cijene školarina za master studije su različite. Među najpo-
voljnijim su na univerzitetu Sinergija gdje školarina iznosi 2000
KM. Univerzitet Metropoliten Beograd, master studije cijeni od
1500 evra. Master godina na univerzitetu u Novom Sadu

iznosi 2000 evra.

Ministarstvo prosvjete i kulture RS svake godine dodjeljuje stipendije za studente
prvog, drugog i trećeg ciklusa studija. Takođe fond dr Milan Jelić nudi sedam
stipendija studentima II ciklusa studija u iznosu od 5.000 KM. Mnoge opštine
imaju programe u kojima nude stipendije studentima koji pohađaju zanimanja
koja su deficitarna u njihovim opštinama. Postoje mogućnosti stipendije od

drugih država za studiranje u njihovim zemljama, a stipendijski program
uključuje troškove smještaja i boravka, kao i zdravstveno osiguranje studenta.

nastavak {kolovanja

STIPENDIJE

CIJENA

DO diplome

”Učenje traje
dok je čovjek
živ i dok ima
volje da se
usavr{ava i

teži ka vi{em 
i boljem”

11
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Predstavljamo
lumni klub Banja
Luka College-a za
sada broji stotin-
jak članova. Oni
su najbolji am-
basadori BLC-a,
ponos i uvijek
drag gost.

„College
magazin“ bio je u posjeti
nekim od bivših stude-
nata, danas uspješnih
ljudi. 

Zorana Marjanac je
diplomirani preduzetnik i
vlasnik cvijećare u koju mnogi
rado svraćaju, pa čak i samo da se
dive njenim kreativnim aranžman-
ima. Pokušala je da nastavi svoje
obrazovanje, ali za sada nije uspijela.

„Bila sam zainteresovana da nas-
tavim master studije na Ekonomskom
fakultetu, Sveučilišta u Zagrebu. Prov-
ela sam svu potrebnu proceduru i
predala dokumenta na fakultet. Na
spisku sam bila prva, ali kada sam
došla na upis na fakultet, nisu me ht-
jeli upisati. Sudski spor
traje, ali kada se završi ja
ću ipak nastaviti studije
ili na Ekonomskom fakul-
tetu u Banjaluci ili Sub-
otici“, rekla je
Marjanac.

Ona je dodala da su
joj znanja i iskustva sa pro-
fesorima mnogo pomogla u
nastavku sa poslovnim
obavezama i boljim
potezima.

„ D a n a s
s a m
samostalni
p r e -
duze tn i k .
Z n a n j e
koje sam
stekla, po-
moglo mi
je u un-
apređenju
s o p -
s t v e n o g
p o s l a .
Baš ta
z n a n j a
rezulto-
vala su
povećan-
j e m
posla,  a
radim sa
l u k -

A
AMBAS
znanja i 

Alumni klub BLC

Bivši studenti Visoke
škole „Banja Luka
College“ danas su

uspješni preduzetnici, 
informatičari, 

menadžeri, 
direktori, 

novinari... 
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suznom robom, cvi-
jećem. Ko to još

danas uspije kupiti“
pita se ona. 

Marjanac je
rekla da će nastavak

njene karijere sigurno biti vezano za
njen sadašnji posao jer 15 godina radi
taj posao.

Sa druge strane, Branislav Ign-
jatić, uspiješni ekenomista u Ban-
jalučkoj pivari, kaže da mu je žao što
nije nastavio studije.

„Velike poslovne obaveze su me,
bar trenutno onemogućile da nastavim
studije“, kaže Ignjatić.

On dodaje da mu je studiranje na
BLC-u dalo novo iskustvo u modernom
obrazovanju i drago mu je da takva
ustanova postoji kod nas. 

„Na BLC-u sam uspio spojiti
iskustvo sa malo drugačijim, naučnim
pristupom, i poslu kojim se bavim, to
je dalo dodatnu vrijednost. To mi je
omogućio kvalitetnije shvatanje prob-

lema i samim tim unaprijedilo
moj rad“, zaključio je Ign-

jatić.
Uspješna novinarska

i voditeljka, Biljana
Knežević, kaže da
kada je  došla na
BLC promjenila je
mišljenje i stav o
privatnim fakulte-
tima. 

„Iskustvo na BLC-
u je mnogo značilo u
mojoj karijeri.
Drago mi je što
takav način rada i
ophođenja pro-
fesora prema
studentima pos-
toji u Ban-
jaluci, ali i BIH.

Zbog toga, BLC
zaslužuje da se
kaže da je fakul-

tet za 21. vijek“,
kazala je Knežević.

Ona dodaje da
zbog toga uvijek nas-

toji pomoći stu-
dentima i
dati koris-
tan sav-
jet.

Marko
Šiniković 

SADORI
iskustva

SAVJET
Savjet Biljane Knežević
mladim ljudima jeste da
moraju da nađu svoje
mjesto uz pomoć
znanja. 
Naglasila je da dolazi
vrijeme kada će bh.
društvu trebati ljudi koji
znaju, a ne oni 
koji se guraju preko
drugih leđa.
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Vjestice

Promocija knjige „Tamo preko Vrbasa“ u organizaciji studenata

BLC-a, održana je krajem novembra. 

U nadahnutom obraćanju studentima, nastavnicima i pri-

jateljima, autor je naglasio značaj i potrebu obrazovanja, ali i k
ul-

turnog i cjeloživotnog učenja. 

“Generacije i studenti koji imaju ovakve uslove i profesore

budućnost im je na dohvat ruke. Za to je potreban rad, istrajnost,

učenje i svakodnevno čitanje uz njegovanje svih kulturn
ih vrijed-

nosti i različitosti koje nas sve čine bogatijim i kao ljude vrjedni-

jim”, naglasio je Marić.

Nikolina Subotić

„TAMO PREKO VRBASA“

Diplome svršenim studentima BLC –a, svečano su dodijeljene u

Banskom dvoru Kulturnom centru, 22. oktobra.

U ime diplomaca prisutnima se obratio Davor Tepić, koji je

rekao da je velika čast biti dio BLC-a.

„BLC ću pamtiti u najboljem svjetlu i želim da opravdam

stečenu diplomu„ kazao je Tepić.

Svečanost se završila tradicionalnim bacanjem kapa u vazduh,

čime je okončan kraj studiranja, a nagovješt
en je početak novih

životnih uspjeha i početak jednog novog, po
slovnog života.

Jovana Tošić

SVEČANA DODJELA DIPLOMA

Kenan Karajić, izabran je na mjesto predsjednika Studentskog
parlamenta u školskoj 2013/2014 godini.
Glasovi studenata odlučili su da je potpredsjednik Danijel

Dušanić, predsjednik komisije za sport Mirza Budimlić, komisije
za informisanje Aleksandra Vrančić, a komisije za kulturu i
zabavu je Jelena Ješanović.
U školskoj 2013/2014 godini poslove sekretara obavljaće Tijana

Durić, Dejan Tihonov će se baviti nastavno naučnim pitanjima,
dok će IT administrator biti Nermin Mašinović. Ovogodišnji bla-
gajnik će biti Jelena Malkić.
Studenti su na izbore izlazili dva puta. Prvi raspisani izbori su

proglašeni nevažećim. Članica prvobitne izborne komisije, Jelena
Duričić, je izjavila da su uglavnim studenti glasali za kandidate
koji su im bliski, ali da su sami kandidati studentima skretali
pažnju na glasačke listiće.
Članica nove izborne komisije, Tanja Hrvač je istakla da su

prethodni izbori poništeni na zahtjev studenata, jer je komisija
prekinula glasanje dva dana ranije bez opravdanog razloga“

Nikolina Subotić

STUDENTI DOBILI
NOVO RUKOVODSTVO

Ljubitelji dizajna i k
reativnosti ove jese

ni mogli su da uživaju 
u

dvodnevnom festivalu Fusion Design Week. Tokom festivala

održane su izložbe
 Pecha Kucha plakata i Pecha Kucha Night,

izložba Onepercenters, Street Zine izložba, PopArt Market,

izložba magazina Crna Ovca, te je premijerno prikazan fil
m De-

sign & Thinking, redatelja 
Mu Ming Tsai-ja. Predstavljeni su i

rezultati učesnika 
u radionicama.

Sonja Savić

FUSION DESIGN WEEK
Često pitanje mjeseca decembra je gdje za Novu godinu. Na ovo

pitanje mnogi još nemaju odgovor. Zbog toga smo odlučili pomoći u
zadnji čas. 

U turističkim agencijama Sol Azur i Buena Vista ističu da su
građani BiH najviše zainteresovani za proslavu Nove godine u
Budimpešti i Istanbulu. Ovo zadovoljstvo košta  270KM do
800KM. Provod najluđe noći na Azurnoj obali košta 395 KM, u
Pragu oko 415KM, Bratislavi 245KM, Barceloni 545KM,
Parizu 475KM i Rimu 445 KM. Brojni klubovi nude novo-
godišnji program, party do jutra, a kako su nam kazali, mjesta
još ima. 

Klub Underground nudi ponudu po cijeni od 29KM. U klubu
Tamaris mlade će zabavljati pjevačica Ana Kokić gdje će ulaz biti
od 55KM do 75 KM. U klubu Kristal najluđa noć će koštati
29KM uz hranu, piće dobrodošlice, hostese, iznenađenja i DJ-ve.
Za doček Nove godine u klubu Opium žene trebaju izdvojiti
30KM, a muškarci 40KM. 

Oni romantičniji biraju gradske trgove gdje će uz ponoćni va-
tromet ući u 2014. godinu. Na banjalučkom trgu građane će
zabavljati “Balkan expres” i tamburaši. 

Merima Nuhanović

GDJE ZA NOVU GODINU?

Predstavom „Četrnaesta“ otvorena je 84. sezona i obilježen 83.rođendan Narodnog pozorišta RS. Tom prilikom su dodijeljene na-grade za najbolja glumačka dostignuća u prethodnoj sezoni. Nagrada za najbolju glumicu dodijeljena je Miljki Brđanin -Babić , a za najboljeg glumca prošlogodišnje pozorišne sezoneproglašen je: ansabl predstave „S planine i ispod planine“. Na-gradu za najbolju predstavu NSRS je osvojila predstava autoraPetera Handkea i Mladena Materića pod nazivom „Kuhinja“.
Merima Nuhanović

RODENDAN NPRS
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Svečanost povodom početka nove školske godine i dolaska bru-
coša, obilježena je  pregledom svega onoga što mladi ljudi
dolaskom na BLC, osim znanja mogu da dobiju. 
Izveden je recital o Nikoli Tesli, promovisan College magazin,

College radio, iKnow Club, grafički studio, Mini olimpijada u
računovodstvu, i brojne druge aktivnosti koje BLC organizuje. 
Istaknute su i aktivnosti i značaj Studentskog parlamenta. Na

svečanosti je prisustvovao i  glumac NPRS Aleksandar Stojković,
koji je čitajući djela Jovana Dučića studentima na zanimljiv način
objasnio šta je to škola, ljubav i prijateljstvo. 

Nikolina Subotić/Jovana Tošić

OTVORENA VRATA
NOVIM STUDENTIMA

Da festivalska sezona nije završila sa ljetom, uvjerila se i ekipa Col-

lege magazina, koja je u novembru posjetila Fridge festival u Beču. 

Ovaj zanimljiv spoj muzičkog i festivala zimskih sportova, u

dva dana je okupio ljubitelje ekstremnih sportova i ljubitelje

izvođača poput Example-a, The Prodigy, Dub FX-a, Modestep-a,

Pendulum-a i mnogih drugih.

Sonja Savić

FRIDGE FESTIVAL

Izazovi odnosa sa 
javnošću u javnoj 

upravi i obrazovn
im institu-

cijama, bili su glavna 
tema oktobarske PR Arene koja je organ

i-

zovana u Sarajevu 19. i 20. oktobra. 

Organizatori su pri
sutne upoznali i t

emama iz tzv. event m
an-

agementa, internog komuniciranja, kao i komunikacija na

društvenim mrežama.

Za razliku od apri
lske PR Arene, ova je bila 

internacionalnog

karaktera i okup
ila je studente i 

stručnjake, osim iz BiH, i iz

Makedonije, Srbije, Hrvatske, Slovenije i Crne Gore. Tokom dvod-

nevne konferenci
je, student BLC-a, su imali  priliku čuti 

sa

kojim se izazovimo bore PR menadžeri MTV Adrie, Nikola Jo-

vanović i EXIT festivala, Nemanja Milenković.

Jelena Ješanović

IZAZOVI PR-a

Evropska sedmica HIV testiranja u Banjaluci održana je u pe-
riodu od 22. do 29. novembra u organizaciji UG “Akcija protiv
SIDA-e “ i JZU Institut za javno zdravstvo RS, a glavni cilj ak-
tivnosti je upoznati građane o njihovom HIV statusu i smanjiti
broj kasno otkrivenih slučajeva.Tema ovogodišnje sedmice HIV testiranja je “Pričaj HIV. Testiraj
HIV.”, a organizovala se u svrhu podrške dijaloga među relevantnim
partnerima kako bi usluga HIV testiranja bila dostupnija.
Evropska sedmica HIV testiranja u Banjaluci počela je besplatnim

testiranjem na HIV i hepatitis C, dijeljenjem edukativnih materijala i
brošura, poklon paketa. Dio akcije bili su i studenti BLC-a.  

SEDMICA HIV TESTIRANJA

h

ć

A 

Tradicionalno, studenti BLC-a, organizovano su posjetili

beogradski sajam kniga. 

Sajam je otvorio najčitaniji 
srpski pisac za djecu 

Ljubivoje Ršu-

movića počasni gost bi
la je Poljska književnica O

lga Tokarčuk

koja se na svečanom otvaranju obratila  sv
im prisutnima.

Slogan ovogodišnjenjeg
 58. Međunarodnog beograd

skog sajma

knjiga bio je „Prostori slobode“, kojim
 su organizatori željel

i nagla-

siti da su knjiga i 
književnost svojevrsn

o područje slobode, p
o-

dručje mašte, imaginacije, koje ne poz
naje granice i ograni

čenja.

Takođe, slogan podrazu
meva i moć knjige da mijenja društvenu

stvarnost, da se bori p
rotiv svake vrste nesl

obode. 

Nikolina Subotić/Jovana Tošić

KNJIŽEVNI 

PROSTORI SLOBODE
Studentkinja BLC-a Vanja Mišić plijeni pažnju žirija i publike

tokom nastupa na regionalnom takmičenju X Factor. Za prolazak u drugi krug zaslužan je Vanjin talenat, lijep glas
i pjesma „Neki drugi dan“ koju je izabrala za svoj prvi nastup.
Autor pjesme je Natali Dizdar koja je ujedno i inspiracija za
Vanju.  Vanja, poznatija kao Vanja The Frog, dobila je sve po-
hvale od žirija, među kojima ističemo riječi Kristine Kovač „Ja
kažem da zato što mislim da si balkanska Norah Jones”.

Merima Nuhanović

X FACTOR BLC-a

Sporazum koji obuhvata oblasti edukacije, međusobne podrške i

promocije, kao i organizovanje zajedničkih aktivno
sti potpisali su

predstavnici organitacije AIESEC i BLC-a.

Prema njihovim navodima, AIESEC u BLC -u vidi ozbiljnog

partnera za saradnju. 
Jelena Ješanović

SARADNJA SA AIESEC-om
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Jos zabavniji College radio
Pod rukovodtsvom mr Slavice Išaretović, College radio će u

novu godinu krenuti sa novim, informativnijim i zabavnijim
programom. 

Neke od emisija će ostati u starim terminima, kao što je
Jutarnji program i On Air nastava, tačno u podne. Ali, ono
što obećavamo je sigurno monogo zanimljiviji pristup pro-
gramu, potpuno novi sajt, đžinglovi, ali i novi logo College
radia – rekao je jedan od voditelja Novak Čičković.

Novinari i voditelji su istakli da su dobro došli svi studenti
koji imaju želju da se okušaju na College radiju.

Sandra Tešić

Stud

Najavice
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Na kraju zimskog se-
mestra, studenti BLC-a,
smjera grafički dizajn
imaće izložbu svojih
radova. 

Izložbu će organizo-
vati profesor Nenad
Zeljić, koji vodi stu-
dente kroz predmet Cr-
tanje i slikarstvo. 

Merima Nuhanović

Izložba radova iz
grafickog dizajna

niverzitet u Beču Fach-
hochschule Wiener
Neustadt u martu 2014.
posjetiće studenti BLC-
a. 

Direktor Banja Luka College-a

doc.dr Mladenm Mirosavljević je is-
takao da je posjeta planirana 15.
marta, kada pomenuti univerzitet or-
ganizuje Open day, kako bi drugima
što više približili svoj sistem školo-
vanja. Više informacija o putovanju

biće objavljeno na sajtu BLC-a.
BLC sa pomenutim Univerzitetom

ima sklopljenu saradnju, tako da tamo
svi naši studenti mogu nastaviti školo-
vanje. 

Tanja Hrvač

dijska posjeta Beču
U

Svjetski dan 
poezije na BLC-u 

Tradicionalno poetsko veče,
biće organizovano 21. marta
na BLC-u. 

“Svečanost je planirana
povodom Svjetskog dana poez-
ije, koji predstavnici našeg sm-
jera organizuju svake godine”,
istakla je predstavnica stude-
nata sa smjera Menadžment u
kulturi Ljiljana Tešanović.

Igor Pilipović 
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Katedra
Doc. Dr

Branka Savi}

Teme ozbiljne da oz-
biljnije ne mogu biti. „FINAN-
SIJE“ ili „REVIZIJA“, ne zna
se šta gordije zvuči. Bilo kako
bilo, zvučale opasno ili još
gore i finansije i revizija su
dio naše svakodnevnice  i
uglavnom se dobar dio života
vrti oko njih.

Od svih finansija najin-
teresantnije su nam one
„JAVNE“ i one „PRIVATNE“.
Kad se uozbiljim i predajem
mojim dragim kolegama
kažem im da su javne  finan-
sije ukratko rečeno finansi-
jske aktivnosti države koje
imaju za cilj prikupl-
janje javnih prihoda i
z a d o v o l j a v a n j e
javnih potreba. Nar-
avno slijedi priča
šta su javni prihodi,
kako se dijele, koji
su najviše zastupljeni
i sl. Kada dođe priča o
javnim rashodima koji su
baš veliki u našim
uslovima, da bih razbila
tu ozbiljnost skrenem
priču o „PRIVATNIM“ fi-
nansijama. Tu već
primjetim osmjehe na
licu mojih dragih stu-
denata kad
kažem da prim-
jenimo budžet-
sko načelo
„rashodi moraju
biti samo i samo
onoliki koliki su i
prihodi“. Osmjeh
zato što znaju
baš kao i njihova
profesorica da je
u našem mental-
itetu da trošimo

više nego što imamo, a kako
to radimo samo mi znamo.
Ponekad i samo prikazujemo
da imamo više nego što
imamo, da nemamo više nego
što nemamo i sve tako
redom. Onda se ja naravno
uozbiljim i kažem da je fakul-
tet ne samo obrazovna, nego
još uvijek vaspitna institucija
i da rashodi moraju biti jed-
naki prihodima. Ne izostavl-
jam nikad ni pozitivan stav i
pozitivnu energiju, u koju ap-
solutno vjerujem i ne šalim
se zaista kada studentima

pričam da pozitivna stav
i prema rijetkim

prihodima i real-
n i m

rashodima treba biti kreati-
van.

Napričah se o finansi-
jama, a gdje mi ostade „RE-
VIZIJA“. Pošto radim posao
revizora, znam da je niko ne
voli. Kad objašnjavam stu-
dentima šta je revizija,
kažem da je to savjetodavna,
konsultativna, pa tek onda
kontrolna aktivnost. Naravno
nema trezora u javnim finan-
sijama niti centralizovanog
trošenja javnih sredstava bez
te, neki kažu, „mrske“ ak-
tivnosti. Zaista nema potrebe
da to bude „mrska“ ak-
tivnost. Koliko smo puta uži-
vali ili bili bijesni u kontroli

svojih boljih ili gorih polov-
ina. Tu svi revizorski stan-
dardi dobijaju kvadratni
značaj, a nema poštovanja
„KODEKSA“ profesionalne
etike revizora.

Šalu na stranu, finansije i
revizija su sastavni dio života
i rada. Baš zbog toga što nam
prave toliko problema u živ-
otu, trebamo znati sve o
njima, savladati ih, pa ćemo
ih lakše prihvatiti.

Vjerujte mi na riječ da je
spas u prihvatanju onog što
ne možemo promijeniti, ako
je neizbježno bolje ih je za-
voljeti, nego im se opirati.

Tako je i sa „FINANSI-
JAMA I REVIZIJOM“.

finansija i revizije
Smijesna strana

rashodi moraju 
biti samo onoliki 
koliki su i prihodi
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Izbor profe
Odabrala prof Svetlana Dušanić Gačić

Ima jedna radna organi-
zacija i u njoj radi Duda,
koja čini čuda. 

Duda je djevojka sa
sela koje se ni na
mapi ne može naći.
Došla je u grad na
zanat, zavrsila
ga, a misterija
je otkud joj
diploma dak-
tilografa i
s e k r e -
tarice.

D u d a
ima dugu,
blajhanu,
ispeglanu
p l a v u
kosu, čiju
b u j n o s t
č i n e
i s k r z a n i
umeci, plave
oči, vitak stas,
u ranim 30-im
je. Njen IQ je
kao i njeno stopalo, broj 41.
Na nogama su cipele sa štik-
lom od 15 cm, nikako niže,
suknjca tek malo duža od kose
i naravno majica “što se sija”.

Idealan kandidat za posao
sekretarice ili kako to ona
voli reći „organizatora
poslova u generalnog direk-
tora“.

Otkud Duda na tako
važnom mjestu?

E, evo ovako!
Duda je prvo radno

mjesto dobila kao kafe-
kuharica. U kafe su dolazili,
na pauzu, svi zaposleni. Ona
je prisluškivala razgovore i
onda to, brzinom svjetlosti

prenosila kome je tre-
balo. Za jedan bitan trač
prenesen šefu, Duda do-
bija unapređenje i

počinje raditi kao šefica
radnicima na održa-

vanju čistoće, a ona
sama lično se brin-
ula za šefovu
kancelariju.

Opet istom
metodom, Duda se

penje stepenik više,
kao razvrstač pošte,

kako šefove, tako i direk-
torove.

Naučila je Duda, sem
zanata i kako se flertuje, pa
je to znanje, uspješno, prim-
jenila kod direktora. Treptala
je Duda okicama sve dok nije
došla na mjesto na kom je
sad.

Ma sve to ne bi bilo ni
tako loše, rekli bi neki,
snalazi se čeljade kako umije
i zna, da Duda nije penjući se
stepenik više, druge zapos-
lene spuštala stepenik niže. A
ljudi vrijedni, znaju znanje,
nagrađivani za svoj rad, ali…
šute i rade. Nemaju vremena
kao Duda. Radeći će i
istrunuti u svojim kancelari-
jama, kako im je i Duda sama
to znala reći.

Ali tu nije kraj Dudinim
ambicijama. Situacija se
razvija… Direktor je postao
ministar.

Šta mislite gdje je sad
Duda?

P.S. Pa, naravno Duda je
sad stručni savjetnik min-
istrov.

Liljana Tešanović

“SA STIKLI” 
se bolje vidi
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Tehnologije

ako je termin ph-
ablet rezervisan sa
telefone sa gi-
gantskim dimenzi-
jama, izgleda da je
ASUS opet odlučio
da pomjera granice.

Jer, kako drugačije nazvati
vrlo solidan Android tablet od
7 inča u kojeg možete ubaciti
SIM karticu, slati SMS poruke,
vršiti telefonske pozive i ko-
ristiti mobilni internet?

Asus voli da se igra sa
nazivima i parametrima svojih
uređaja. Nakon što su usp-
ješno predstavili PadFone
uređaje, sada je tu i
Fonepad, Android tablet od 7
inča unutar kojeg se zapravo
kriju smartphone mogućnosti.
Zbog toga, ovaj uređaj zaista
ne možemo posmatrati nikako
drugačije nego istinski ph-
ablet, ali sa određenim
unikatnim karakteristikama.
Ipak, kao jedina i istin-
ska referenca i
usporedni
m o d e l
ć e
pos luž i t i
Google Nexus
7, za čiji je hardver
također odgovoran Asus, a
na čijem tragu je Fonepad i
napravljen.

Prvi znak je svakako sâm
izgled uređaja, koji jako
mnogo podsjeća na Nexus 7.
Tu su i dalje vrlo široke ivice
ekrana urađene u crnoj boji,
a koje okružuju HD IPS ekran
rezolucije 1280 x 800 piksela.
Sa gustoćom piksela od 216
ppi to se možda i ne čini
mnogo, ali je i dalje bolje od
iPadaMini i u klasi sa Nexus 7
uređajem. 

Sam uređaj je nešto bolje
dizajniran od Nexusa 7, s
obzirom da posjeduje alu-

minijska leđa koja daju nešto
hladniji, a samim tim i ugod-
niji osjećaj korištenja. Na
vrhu, gumificirana plastika
krije one najzanimljivije
funkcije Fonepada, a to su
utori za microSIM karticu, ali i
SD karticu sa podrškom do 32
GB prostora. Uz ova dva ele-
menta, Fonepad od običnog
tableta od 7 inča postaje
smartphone uređaj sa iznimno
velikom opcijom proširenja.
Naime, u usporedbi sa Nexu-
som 7, koji tek u svom sku-
pljem izdanju nudi 3G
mogućnosti i veće zalihe pros-
tora, Fonepad nije ograničen
na samo 16 GB koji dolaze po
defaultu. Pored toga, sa SIM
karticom u uređaju, neovis-
nost o WiFi pristupu i ko-
rištenje mobilnog
Interneta će

se dopasti
poslovnim koris-
nicima.

Ono što je zanimljivo je
da se Asus odlučio za
upotrebu IntelAtomZ2420
procesora radnog takta 1,2
Ghz, uparenog sa 1 GB radne
memorije. Iako se ova konfig-
uracija pokazala sasvim do-
voljnom za većinu zadataka
koji se mogu postaviti pred
ovakav tablet, u određenim
elementima, “štucanje” je
itekako bilo primjetno. Nar-

avno, Real Racing 3 je itekako
namučio Fonepad i njegov
PowerVR SGX540 GPU, ali se i
u manje zahtjevnim HD
igrama mogao primijetiti
blagi lag. Pored toga, veliki
broj otvorenih aplikacija je
znao uticati na performanse,
a i naš AnTuTubenchmark
rezultat je pokazao vrlo pros-
ječan rezultat od 8.947. Ipak,
za generalnu upotrebu,
Fonepad je i više nego zado-
voljavajući, jer sjetimo se da
je ovo ipak all-around
poslovni uređaj, a ne gamer-
ski tablet-powerhouse.

Fonepad dolazi sa Android
verzijom 4.1.2, što je pomalo
razočaravajuće. Ipak, Asus je

poznat kao
proizvođač koji među

prvima nudi nadogradnje
na najnovije Android verzije. 

Kada je u pitanju upotreba
Fonepada kao smartphone ure-
đaja, možete očekivati odličan
uređaj koji baš sve radi kako
treba. Fonepad podržava sve
2G i 3G mreže, te obavlja sve
telekomunikacijske zadatke
bez ikakvih problema. Zadnja
kamera nije došla sa ovom
verzijom uređaja, već se nudi
samo 1,2 megapikselna front-
facing kamera. Iako može sni-
mati u 720p, ova kamera će

biti dovoljna za Skype i Hang-
outs pozive, te ne trebate ni
očekivati bilo kakve druge fo-
tografske mogućnosti
upotrebe. Ipak, jedna karak-
teristika u kojoj Fonepad apso-
lutno briljira je baterija. Uz
poprilično intenzivnu upotrebu
koja se sastoji od korištenja
WiFi-a bez prestanka, sur-
fanja, igranja i gledanja video-
materijala, baterija od 4270
mAh će vam moći ponuditi
između 9 i 12 sati korištenja.
Međutim, ako u jednačinu
uvrstite i 3G funkcije, budite
sigurni da će pozivi i mobilni
Internet itekako skratiti ko-
rištenje baterije za koji sat. Za
sve ostalo, uz opcije modi-
fikacije Power Saving opcija,
teoretski možete dogurati i do

15+ sati rada, što je
nevjerovatno

impresi-
v a n
r e z u l -

tat.
Nakon dugo-

trajnog testiranja,
Fonepad ostavlja slatko-

gorak osjećaj korištenja.
Iako je u pitanju tek pros-
ječan Android tablet čije su
performanse tek zadovol-
javajuće i predstavljaju min-
imum ugodnog korištenja,
fantastična baterija i
mogućnosti nadogradnje i
korištenja uređaja kao alter-
nativnog smartphonea su
itekako privlačne, korisne i
važne, pogotovo za poslovne
korisnike. Uz iznimno
konkurentnu cijenu, Fonepad
je opcija vrijedna razma-
tranja u odnosu na Nexus 7,
Galaxy Note 8.0 ili iPad Mini
uređaje, pogotovo ako vam
držanje tablet uređaja na
uhu ne predstavlja problem.

Pripremio: Danijel Dušanić

Uređaj koji bas 
sve radi kako treba

I

ASUS Fonepad - Phablet
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Film

Nova 2014. godina će za filmofile biti zaista bogata. Filmovi koji nas očekuju su po
svim kritičkim razmišljanjima fantastični. 

Neki od filmskih naslova koje ćemo moći pogledati tokom 2014. godine su: Captain
America: The Winter Soldier, Non Stop, Hercules: The Legend Begins, Godzilla, Need
for Speed, Plaćenici 3., Pompeja.

Avanturistički film The Winter Soldier obećava odličan spektakl, a u kinima će se
moći pogledati u proljeće. Dobre vijesti stižu za fanove Liama Nisona, koji se vraća u
kina sa novim akcionim trilerom Non Stop.

Nije prvi put da filmski studiji pokreću projekte istovremeno, a da imaju istu tem-
atiku. Priča koja ima tu “privilegiju” ovog puta je priča o Herkulu, čuvenom grčkom
mitološkom junaku. Ova verzija filma, biće ekranizovana u martu 2014., a potpisuje ju
Renny Harlin.

Jedan od zabavnijih serijala filmova, sa zvezdama akcionih filmova
devedesetih, Plaćenici uskoro dobija svoj nastavak. Film se snima u Bugarskoj, a plani-
rano da je se pojavi na  filmskom platnu avgusta 2014. godine. 

Nemanja Tadić

Godina za spektakle
na velikom platnu

2 0 1 4
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Intervju

Sanja Hrvač, mlada dizajnerka iz Prnjavora može da se pohvali
brojnim unikatnim torbama, koje su „otputovale“ i van granica RS.
Na početku je to bio samo hobi, a sada ozbiljan poziv.

Zašto 
baš torbe? 

HRVAČ: Čini se da ljudi sve više stvari nose sa sobom pa im treba
ta torba. Napraviti torbu prilagođenu nečijim potrebama mi nije u
samom početku bio cilj, ali mi je sada jasnije zašto sam
počela praviti baš torbe... 

Gdje pronalazite 
inspiraciju?

HRVAČ: Uglavnom je ne tražim,
čekam da ona nađe mene... 

Koji materijal koristite za
šivenje i kako dolazite do

njega?
HRVAČ: Koristim se raznim mater-

ijalima, zavisno od raspoloženja,
namjene ili želje naručioca. To su
uglavnom umjetna koža, razni tek-
stili, kao i prava koža. 

Koliko, ustvari, materijal
igra ulogu pri izradi

torbe?
HRVAČ: Materijal koji

se koristi pri izradi neke
torbe je mnogo važan.
Prvo mora biti kvalite-
tan, drugo mora svo-
jim karakteristikama
opravdati ko-
rišćenje pri izradi
baš te torbe i nar-
avno treba zado-
voljiti namjenu
torbe i
p o t r e b e
v l a s n i k a
torbe.

Kako se vidite
u budućnosti? 
HRVAČ: S obzirom
na to da živim baš
u ovoj zemlji,
nažalost, slika
koju ja vidim u
budućnosti je
dosta mutna.
Teško je praviti
planove.... 

SANJA HRVAČ, dizajnerka

Ručni rad ponovo IN
PORUKA
CM: Šta poruču-

jete mladim ljudima
koji žele da real-
izuju svoje ideje?

HRVAČ: Nikad
nećeš saznati šta
sve lijepo možeš,
ako ne pokušaš...

Razgovarala: Aleksandra Vrančić

CM:

CM:

CM:

CM:

CM:
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Moda

Što 
posebnije
to bolje

Što 
posebnije
to bolje

Što 
posebnije
to bolje

Ako vam trebaju nove čizme, jer zima još
nije iza nas, ili želite kupiti kvalitetne čizme na
sniženju za sljedeću sezonu, donosimo predviđanja
trendova za sezonu jesen – zima 2014/2015.

Čizme na visoku petu, nisu posebno praktične,
ponekad mogu biti i traumatične, ali ipak toliko
su lijepe i moderne, da će se takav trend nas-
taviti i u sljedećoj sezoni. 

Ipak, ukratko rečeno, što su čizme neo-
bičnije i posebnije, to će biti modernije, a
naročito čizme koje podsjećaju na indijan-
ski (s resama), eskimski (mnogo umjetnog
krzna duge dlake) i kaubojski (gruba
koža i krzno kratke dlake) stil.
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Specijalno priz-

nanje žirija su dobili

bosanskohercegovački autor

Miodrag Manojlović za film

“Kuća” i Ana Budanova iz Rusije

za film “Povreda”, dok je

nagrada publike otišla srbijan-

skom animatoru Aleksi Gajiću

za film “Uspon i pad um-

jetnosti”.

Specijalne nagrade

Animatori 
na sceni i bez novca

Kutak

rand prix Šestog među-
narodnog festivala ani-
miranog filma
“Banjaluka 2013” od
56 takmičarskih fil-
mova osvojio je ar-
gentinski film “Otac”

režisera Santjaga Bou Grasa.
Nagradu za kreativnost i

umjetnički izraz dobio je film
“Djevojka sa lišćem” Marine
Roset iz Švajcarske. Najbolji u
tehnici animacije bili su “Pusta
zemlja” Mišel i Uri Kranot,
rađen u koprodukciji Danske,
Francuske i Kanade, “Dugi most
u željenom pravcu” Ivana Mak-
simova iz Rusije i “Linear”
Amira Admonija iz Brazila.

Najbolji dječiji film je

“Moja mama je avion” Julije
Aronove iz Rusije.

Van takmičarskog pro-
grama, Poljska  je
predstavila svoju školu animacije
„Nove Generacije“ i dva bloka
savremene animacije koje
priređuje poljski festival „Anima
& Etida“. U pratećim pro-
gramima bili su prikazani i fil-
movi sa dječijeg festivala u
Varaždinu i program ruske ani-
maije. Tu su još i tradiconalni
programi „Cartoon D’Or“, izbor
najboljih filmova za 2013. god-
inu, a posebnu  pažnju odnio je
program Zagrebačke škole ani-
miranog filma pod nazivom:
„Erotika“.

Gosti festivala bili su Mio-

drag Manojlović iz Banjaluke,
autora filma „Kuća“, Ana i
Nikola Nedeljković, autori srbi-
janskog animiranog filma „Rab-
bitland“, kao i Pjotr Ludvig,
poljski autor filma „On/Off“.

Zbog drastično umanjenog
budžeta, organizatori festivala su
bili prinuđeni da otkažu dolazak
legende svjetske animacije, Pola
Drizena, te Kodži Jamamure i
Sajoko Kinošite, najpoznatijih
japanskih animatora i osnivača
najznačajnijeg svjetskog festivala
animiranog filma u Hirošimi. Pro-
movisan je strip album Milorada
Micanovića Maze  i predstavljen
je film Ivana Ramadana „Aždaja
– Prizivanje bosanskog zmaja“.
Prikazan je dugometražni film,

brazilsko ostvarenje „Rio 2096:
Priča o ljubavi i bijesu“, ovo-
godišnjem dobitniku za nabolji
dugometražni animirani film na
festivalu animiranog filma u
Anesiju. 

Ove godine, pobjednicima
festivala nisu bile uručene na-
grade, zbog pomenutih prob-
lema finansiranja festivala.

Publiku su iznenadile
djevojke koje su nijemo stajale
na sceni Dječijeg pozorišta Re-
publike Srpske na kutijama, a
jedna od njih je držala trans-
parent  na kom je pisalo: Dos-
tojanstvo i novac kulturi
Republike Srpske.

Jovana Tošić 
Sonja Savić

G
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Zoka-žaoka

bocka Z. Stanić

Viski i meza
Momčilo Krajišnik, u emisiji FACE TV, izjavio je daje Slobodan Milošević za viski prepustio Sara-jevo Federaciji. Sreća da Slobo nije mezio, inačeode i Banja Luka.

NDH pripreme
Nakon što je Mandžukić, na jednoj utakmici uMinhenu, nacističkim pozdravom proslavio po-stizanje gola za Bajern i Šimunić je, poslije pob-jede Hrvatske nad Islandom, zajedno satrideset hiljada gledalaca, uzvikivao ustaškebojne pokliče.

Sve u svemu, atmosfera u demokratskoj Hrvat-skoj je takva kao da se spremaju za rimejk Hitle-rove Olimpijade iz 1938. godine, a ne za Brazil.

Santiceva “Visegradska staza”Otvarajući Šantićeve večeri poezije u Mostaru ,
naš ministar prosvete i kulture GORAN MUTB-
DŽIJA, govoreći o Mostaru, umjesto ŠANTIĆA
citirao je ANDRIĆA! I, odmah su počeli napadi de-
žurnih čuvara književnosti, što i nije imalo nekog
smisla, jer MINISTAR bi se odužio ŠANTIĆU na
ANDRIĆEVOJ VIŠEGRADSKOJ STAZI.

Prvi potpredsjednik

Jedva čekam kad će izbori u Srbiji pa da Vučić

postane predsjednik Vlade. Nemam ja ništa pro-

tiv Dačića, samo mi dosadilo da u svakim vije-

stima po dvadeset puta slušam: prvi

potpredsjednik vlade Aleksandar Vučić... Biće

mnogo lakše kada budu govorili samo premijer

Vučić, a i vijesti će kraće trajati.

Potraga za zaradom
Otkako je gospodin Umičević održao predavanje

na BLC-u i našim studentima poručio da se za-

rada nalazi svuda oko nas, često srećem naše

studente menadžmenta i marketinga kako še-

taju gradom i unezvijereno se osvrću oko sebe.

Nove godineEvo prođe nam još jedna godina koja je bila gora

od prethodne. Ja na dolazak novih godina gle-

dam optimistički. Ne smatram da će nova go-

dina biti gora od ove, nego da će biti bolja od

sljdeće i odmah mi nekako bude lakše.

bocka Z. Stanić

Novi uslov

Taman kad je Srbija krenula u pregovore sa kosov-

skim Albancima i dobila garancije da uskoro poči-

nju pregovori za pridruživanje, u Beogradu se desi

gužva oko PRAJDA. Koliko je jak taj gej - lobi vidi

se i po tome da sad funkcioneri Evropske unije za

napredak Srbije postavljaju novi uslov: održavanje

gej parade. Meni se čini da su džaba pregovori sa

Kosovom. Osjećam da će neko morati dati guze

za ulazak u Uniju.
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Žvaka

Zanimljivosti

Pripremio: Novak Čičković

Kućni ljubi-
mac Sal-
vadora Dalija
bila je lama
koju je zvao
“Dali lama”.

Ako na YouTube
kanalu ukucate
“Do the Harlem
Shake” stranica će
sama od sebe up-
ravo to da uradi.

Japan je bio potpuno izolovan od ostatka svijeta više od 200 godina u periodu između 17. i
19. veka. Tada je važio zakon pod nazivom “Sakoku” i niko nije mogao da uđe u zemlju, niti
da je napusti, a ko bi pokušao, bio bi ubijen na licu mjesta.

U Ašhabadu, glavnom gradu Turkmenistana,
struja, voda, gas, so i benzin su besplatni.

U Ekvatorijalnoj Gvineji novine se fotokopi-
raju jer u državi ne postoji štamparija.

U Irskoj, kafana Sean’s otvorena je 900. godine
i bez prestanka radi već preko 1100 godina.

Starački domovi u
Njemačkoj imaju
lažne autobuske
stanice, koje služe
da kada oboljeli od
Alchajmera dobiju
nagon da negdje
odu, odsjede na
stanici čekajući au-
tobus, sve dok ne
zaborave gdje su
željeli da odu i ne
vrate se nazad u
dom.

PU
T 

O
KO

 S
V

IJE
TA Drvo koje pjevaDrvo koje pjeva

blizini brda Pendl u
Engleskoj nalazi se drvo.
Ništa neobično. Ali ovo drvo samo
svojim izgledom podsjeća na drvo,  a
ima čudne sposobnosti. Ogromna drvena

skulptura od cjevi rotacionog oblika koja pod uticajem vjetra is-
pušta neobične zvuke koji najviše podsjećaju na pjevanje ili pak na
zvuke iz horor filmova. Brdo pored koga se nalazi ovo drvo je poz-
nato kako legenda kaže i po vješticama, no ovo čudno drvo nije
djelo njihovih vradžbina. “Drvo
koje pjeva” napravili su Majk
Tonkin i Ana Li. Oni u okviru
projekta “Panopticon”.

Pripremio: 
Novak Čičković

U
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Konkursi

Univerzitet u Gracu u saradnji s
Komisijom biskupske Konferencije
Evropske zajednice (COMECE) i
biskupije Graz-Seckau organizuje Među-
narodnu ljetnu školu “Seggau” 2014. na
temu “Transformacija i promjene –
Evropa i šire”, koja će se održati u Aus-
triji u periodu od 29. juna do 12. jula
2014. godine.

Međunarodna ljetna škola “Seggau”
dizajnirana je za međunarodno orijenti-
sane, visoko motivisane studente iz svih
disciplina koji žele proširiti svoje razu-
mijevanje aktuelnih evropskih i među-
narodnih poslova, koncentrirajući se na
regije Jugoistočne Evrope i Amerike,
proučavanjem i razmatranjem globalnih
kretanja i izazova u kontekstu kolek-

tivnih pitanja Ukupan iznos kotizacije
za program ljetne škole “Seggau” 2014.
po studentu je 1.300 € što pokriva
troškove kurseva, obuke, smještaja i
ishrane za 2 (dvije) sedmice. Međutim,
za studente koji dolaze iz: Albanije, Ar-
menije, Azerbejdžana, Bjelorusije,
Bosne i Hercegovine, Bugarske,
Hrvatske, Kipra, Češke, Estonije, Gruz-
ije, Mađarske, Kazahstana, Kosova,
Latvije, Moldavije, Crne Gore, Poljske,
Makedonije, Rumunije, Rusije, Srbije,
Slovačke, Slovenije, Turske i Ukrajine, a
budu prihvaćeni na program ljetne
škole “Seggau” 2014. imaju mogućnost
da dobiju stipendije u vidu umanjenih
troškova školarine. Za studente koji do-
biju stipendiju trošokovi školarine um-

jesto 1.300 € iznose 400 € . Pet razloga
zašto se prijaviti na Međunarodnu
ljetnu školu “Seggau” 2014:

dvosedmični Ljetni Univerzitet;
6 ECTS bodova za učešće i semi-

narske radove;
predavanja, panel diskusije i 10

paralelnih seminara iz modula;
razgovori sa međunarodnim pre-

davačima i gostima;
u sklopu “Seggau” 2014. imate:

školarinu, hranu, smještaj, vannas-
tavne aktivnosti i izlete.

Prijave se mogu izvršiti do 28. feb-
ruara 2014. godine. 

h t t p : / / i n t e r n a t i o n a l . u n i -
graz.at/de/stud/int-focus/summer-
schools/gusegg-summerschool/

Master studij 
na Univerzitetu 
u Amsterdamu 

Stipendije za 
Maastricht u
Holandiji 

Stipendije za Master studij
na Univerzitetu Edinburgh

Univerzitet Edinburgh dod-
jeljuje stipendije za Master studij
studentima koji nisu državljani
Evropske Unije.

Studenti koji budu primljeni na
studij na Univerzitet u Edinburgh,

mogu se prijaviti za ovu stipendiju.
Rok za slanje online aplikacija

je 1.4.2014. godine za akademsku
2014/2015. godinu.

Više informacija je dostupno
na: www.ed.ac.uk

Uppsala Univerzitet u Švedskoj dodjeljuje
stipendije internacionalnim studentima za Mas-
ter studij u akademskoj 2014/ 2015. Rok za
slanje online aplikacija je 15. 1. 2014. godine.

Aplikacija je dostupna na linku:
http://www.uu.se/en/admissions/scholar-
ships/prospective_students/how-to-apply/ Više
informacija o studijskim programima je dos-

tupno na http://www.uu.se/en/admis-
sions/master/masterprogrammes/

Master studij
na Uppsala

Univerzitetu 
u [vedskoj 

Stipendije za Međunarodnu 
ljetnu {kolu “Seggau” 2014.

‘Dodjeljuju se stipendije za Master studij na Maastricht
Univerzitetu u Holandiji za akademsku 2014/ 2015. Rok za
slanje aplikacija je 1. 2. 2014. Studenti trebaju biti primljeni
na Univerzitet kako bi mogli aplicirati za stipendiju. Informa-
cije o načinu apliciranja dostupne su na http://www.maas-
trichtuniversity.nl/web/ServiceCentres/SSC/Scholarships1/Pro
c e d u r e s / A p p l i c a t i o n P r o c e d u r e 1 . h t m
Spisak studijskih grupa za Master dostupan je na
http://www.maastrichtuniversity.nl/web/Main/ProspectiveStu-
d e n t s / M a s t e r s P r o g r a m m e s . h t m
Stipendija pokriva troškove života ( 765 Eura mjesečno), osigu-
ranje 520 Eura, troškovi vize i školarinu (do 14. 000 €).

VU Univerzitet u Amsterdamu dodjeljuje stpendije
za Master studij internacionalnim studentima za
akademsku 2014/ 2015. Motivisani studenti sa odličnim
akademskim uspjenom se mogu prijaviti za ovaj pro-
gram. Prije apliciranje za stipendiju, studenti trebaju
biti primljenina Master studij na tom Univerzitetu.
Spisak studijskih programa dostupan je na
http://www.vu.nl/en/Images/Preselected%20pro-
grammes%20VUFP%202013-2014_tcm12-320471.pdf
Rok za slanje aplikacija je 1. 3. 2014. godine.

Više informacija o aplikaciji i programu je
dostupno na http://www.vu.nl/en/pro-
grammes/international-masters/scholar-
ships/vu-fellowship-programme/index.asp



Komšinica
BLC-a Danas sam

oborio

jednu curu

s nogu.

Sad, da li je

pala od

mog

pogleda ili

zbog leda,

ostaće

misterija...

Pričaju

dvije

plavuše: 

- Jel’ se

kaže čela ili

pčela? 

- Pčela,

naravno. 

- Eh, onda

me nešto

ujelo po

sred pčela!

UDAJA je

trenutak

kada žen-

ska osoba

zamijeni

pažnju svih

muškaraca

za nepažnju

jednog.

Od brojnih

grčkih os-

trva u tur-

ističkoj

ponudi, na-

jčešći

izbor naših

građana je

DEKIN-

TOS.
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